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 § 1 

Val av justerare  
 

Rådet utser Britt-Marie Karlsson att tillsammans med ordföranden Stefan 

Mattsson justera dagens protokoll.  

 

 

 § 2 

Dagordningen fastställs 
 

Rådet fastställer dagordningen. 

 

 

 § 3 

Föregående protokoll 
Rådet godkänner protokoll nr 2/2012 samt 3/2012 och lägger dessa till 
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handlingarna. 

 § 4 

Inkomna skrivelser och protokoll 
Följande inkomna skrivelser och protokoll anmäls och läggs till 

handlingarna: 

 

 Protokoll 3/2012 från kommunstyrelsens råd 

 Protokoll 4/2012 från kommunstyrelsens råd 

 Protokoll 4/2012 från trafik- och renhållningsnämndens och 

Stockholms stads parkerings AB:s råd 

 Protokoll 2/2012 från stadsbyggnadsnämndens och 

exploateringsnämndens råd 

 Protokoll 3/2012 från stadsbyggnadsnämndens och 

exploateringsnämndens råd 

 Protokoll 4/2012 från stadsbyggnadsnämndens och 

exploateringsnämndens råd 

 

 § 5 

Inkomna remisser till rådets ansvarsnämnder 
Förteckning över inkomna remisser till rådets ansvarsnämnder anmäls och 

läggs till handlingarna: 

 

 Remiss av Rapporten God Havsmiljö 2020 

 Remiss av Mälarens vattenvårdsförbund - förslag till förändringar 

av förbundets inriktning 

 Remiss av motion (2012:17) om krav på ändrade byggregler så att 

energieffektivitet både mäts i tillförd energi och hur energin till 

fastigheten produceras 

 Remiss av Vård- och utvecklingsplan för Kungliga 

nationalstadsparken 

 Remiss av Trygghets- och säkerhetsprogram för Stockholms stad 

2013 – 2016 

 Remiss av Motion (2012:12) om barns rätt till en giftfri vardag - 

inför miljödiplomering för giftfria skolor 

 Remiss av sammanställning av lokala trafikföreskrifter som avser 

transport av farligt gods 10 kap. 12 a § trafikförordningen 

 

 § 6 

Ärenden tagna på delegation 
 

Inga ärenden att anmäla 
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 § 7 

Återkoppling från fastighetskontoret gällande rådets  

arbetsformer 
Representant från fastighetskontoret: Birgitta Andersson 

 
Rådet efterfrågade vid sitt möte den 7 maj 2012 en lista över de 

tillgänglighetsåtgärder som fastighetskontoret arbetar med 2012. Birgitta 

Andersson har till dagens möte sammanställt en sådan lista som kommer 

att skickas till rådet efter mötet.  

 

Rådet efterfrågade även kostnadsberäkningar för varje planerad 

tillgänglighetsåtgärd. Birgitta förtydligar att befintligt underlag enbart 

visar hur mycket fastighetsnämnden generellt avsatt för tillgänglighets-

investeringar under året. För år 2012 är de siffrorna fem miljoner för 

investeringar i tillgängligheten för idrottsfastigheter respektive åtta 

miljoner för övriga fastigheter. I dessa pengar inkluderas inte vanligt 

grundunderhåll. Motsvarande siffra för 2013 är fem miljoner för 

idrottsfastigheter respektive fem miljoner även för övriga fastigheter. 

Birgitta framhåller att eftersom pengarna inte är öronmärkta för något 

särskilt projekt är detta en bra ingång för rådet att kunna påverka genom 

att berätta vilka projekt som rådet anser är mest prioriterade. Rådet 

nämner Stora Sköndals handikappbad som en anläggning rådet anser bör 

prioriteras. Exempelvis är badets bastu och det så kallade ”Slottet” i 

behov av upprustning. Även Vanadisbadet anser rådet bör prioriteras. 

 

En av de idrottsanläggningar som fastighetskontoret arbetar med 2012 är 

Flatenbadet. På Flatenbadet ska kontoret bland annat bygga en toalett som 

ska vara tillgänglig för alla och ligga i anslutning till en servering. För att 

undvika skadegörelse är planen att toaletten enbart ska vara öppen när 

serveringen är öppen. Rådet anser att det måste finnas möjlighet att 

använda toaletten även om serveringen är stängd. Rådet anser också att 

toaletten även bör innehålla en lägre toalettstol som är anpassad för barn 

samt att en duschslang bör sättas upp i anslutning till toalettstolen. Rådet 

anser att toalettstolar särskilt utformade för barn bör planeras in i samtliga 

nybyggnationer av sim- och idrottsanläggningar samt även vid parklekar. 

Rådet anser också att det är viktigt att eventuell information om en 

idrottsanläggning eller parklek sätts upp nivå med barns ögonhöjd.  

 

Rådet framförde också att man önskade komma in i fastighetsnämndens 

frågor på ett tidigt stadium. Birgitta berättar att kontoret fått i uppdrag att 

inom en tioårsperiod renovera och modernisera fyra simhallar i 

Stockholm; Farsta sim och idrottshall, Åkeshovs sim och idrottshall, 
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Vällingby sim och idrottshall samt Västertorp sim och idrottshall. Birgitta 

menar att detta så kallade ”simhallsprojekt” vore en möjlig ingång för 

rådet att tidigt få vara med och påverka. Projektet leds av Jan Lind som 

gärna kommer och informerar rådet om projektets framskridande. 

 

Vid rådets möte den 7 maj 2012 framhöll rådet även vikten av 

lättillgänglig information om stadens publika fastigheter. Birgitta 

Andersson undrar med anledning av detta vad rådet anser om stadens 

tillgänglighetsguide ”Entré Stockholm”. Birgitta konstaterar att guiden 

måste uppdateras på vissa ställen. Rådet föreslår att ferieungdomar hjälper 

till i detta arbete. Birgitta ber rådet gå in och titta på guiden och 

återkomma med synpunkter. 

 

Rådet och Birgitta Andersson diskuterar möjligheten att komma med 

synpunkter på stadens fastigheter. Birgitta menar att det enklaste sättet i 

nuläget är att använda felanmälan, en möjlighet som är tillgänglig för alla 

via Stockholms stads hemsida. Rådet betonar vikten av att inte utgå från 

att alla kan eller vill använda Internet, och framhåller därför att 

möjligheten att felanmäla via Internet även kompletteras med möjligheten 

att ringa. 

 

Vid förra mötet bestämdes att rådet skulle gå igenom frågorna i 

fastighetskontorets kundenkät för att se om det är något som rådet anser 

kan förbättras. Birgitta berättar att ingen enkät är på gång just nu men 

lovar återkomma i frågan när det blir aktuellt. 

 

Birgitta Andersson lovar att återkomma i de övriga frågor som 

diskuterades vid mötet den 7 maj som Birgitta inte kunnat svara på idag. 

 

Rådet tackar för återkopplingen. 

 

 

 § 8 

Bevakningslistan 

 
Rådet har fått information om att tillgänglighetsanpassning av 

huvudentrén till stadsbiblioteket, punkt 1 på rådets bevakningslista, är 

planerad att genomföras i samband med en större ombyggnation av 

lokalerna. Rådet vill med anledning av ombyggnationen även passa på att 

föreslå att en avskild zon skapas där särskild hänsyn är tagen till personer 

som är elöverkänsliga, ljuskänsliga eller som har någon typ av 

hörselnedsättning vilket ställer särskilda krav på akustiken. Detta är även 

något som rådet anser generellt bör finnas på stadens bibliotek. Rådet 

beslutar att låta punkten kvarstå på bevakningslistan tills ombyggnationen 
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är färdig. 

 

Gällande den utrymningsväg till Skärholmens sim- och idrottshall som 

rådet tidigare framfört synpunkter på (punkt 2 på rådets bevakningslista), 

har rådet fått information om att utrymningsvägen nu är åtgärdad. 

Fastighetskontoret ska återkomma till rådet med bild på resultatet. Rådet 

beslutar att låta punkten kvarstå tills bild inkommit. 

 

Rådet har av fastighetskontoret fått en förteckning över de publika 

fastigheter som kontoret förvaltar, punkt 3 på rådets bevakningslista. 

Rådet beslutar därför att stryka denna punkt. 

 

En reviderad bevakningslista bifogas detta protokoll. 

 

 

 § 9 

Övriga frågor 
 

Rådet har inför dagens möte fått en fråga från fastighetskontoret angående 

rådets syn på blomsterkrukor vid butiksentréer. Rådet vill med anledning 

av frågan framföra följande synpunkter: 

 

En grundförutsättning för utplacering av blomsterkrukor anser rådet vara 

att framkomligheten inte försämras, varken på gata eller i entré. Som 

riktmärke för hur bred en entré bör vara kan exempelvis sägas att en 

tvillingvagn måste kunna komma igenom utan problem. 

 

Rådet noterar att den gata som aktuell fråga gäller är vältrafikerad. Rådet 

anser att det är viktigt att kontoret tar hänsyn till detta när man bedömer 

om framkomligheten påverkas negativt av blomsterkrukor. 

 

Rådet vill också framföra några aspekter som rådet anser att det är viktigt 

att tänka på vid utformningen av eventuell blomsterkruka. För att 

underlätta för personer med synnedsättning bör krukan utformas med god 

kontrast mot omgivningen för att synas ordentligt. Krukan bör inte stå ut 

från huslivet med mer än 40 cm samt inte heller ha några vassa hörn. 

Rådet anser att om krukan utformas på ett sådant sätt kan krukan ha en 

positiv effekt och fungera som en ledfyr in i lokalen. 

 

 

 § 10 

Studiebesök på Beckomberga sim- och idrottshall 

 
Rundvandring genomförs tillsammans med idrottskonsulent Nils Ander 
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som arbetar på anläggningen. 

 

Nils berättar att badet kommer att vara stängt en tid framöver för att 

anläggningen ska renoveras. Bland annat ska vattennivån i 25-meters 

bassängen höjas så den hamnar i markplan och trapporna ner i bassängen 

bytas ut. 

 

Nils visar rådet omklädningsrummen. Rådet noterar att termometern i 

bastun inte har någon talfunktion. Rådet anser att en sådan termometer 

vore en god hjälp för personer med synnedsättning och att det därför bör 

införskaffas. 

 

Nils visar rådet entrén in till själva anläggningen. Nils berättar att entrén 

in till anläggningen och även rampen upp till entrén kommer att göras om. 

I framtiden kommer entrén fungera så att en besökare behöver ett 

inplaceringskort samt en bokad tid för att komma vidare från entrén in till 

resten av anläggningen. Inpasseringskort kan köpas i receptionen för 200 

kronor. Rådet anser att detta är en viktig information som borde finnas på 

stadens tillgänglighetsguide ”Entré Stockholm”.  

 

Även parkeringen utanför byggnaden kommer att göras om, sammanlagt 

kommer det bli 10 handikapparkeringsplatser efter ombyggnaden. Rådet 

anser att det bör ordnas kontakter i väggen på byggnadens utsida så de 

anställda har möjlighet att koppla in motorvärmare i sina bilar under 

vinterhalvåret. Denna möjlighet är särskilt viktigt för personer med 

funktionsnedsättning. 

 

Rådet anser att det på anläggningen bör finnas en särskild barntoalett med 

lägre sits. Rådet anser även att det bör fästas en duschslang bredvid 

toaletterna. 

 

Nils visar rådet anläggningens gym. Nils berättar att ledstråk i golv samt 

instruktioner i blindskrift planeras att bli klart till hösten. Rådet anser att 

maskinerna bör kompletteras med möjlighet till talande inställningar, utan 

detta kan det vara svårt för en person med synnedsättning att ställa in en 

elektronisk maskin. Det bör även finnas möjlighet att ställa in talade 

tidsintervall. I övrigt är det viktigt att det finns skriftliga instruktioner eller 

tydliga bilder vid varje maskin för att underlätta för personer med 

hörselnedsättning. 

 

Rådet anser att det vore lämpligt att ventilationen förbättras i samband 

med renoveringen av anläggningen. Rådet framhåller vikten av god 

ventilation särskilt för personer med astma eller allergi. Rådet menar att 

risken annars är att dessa personer utestängs från anläggningen. 
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Nils visar rådet anläggningens sporthall. Rådet anser att det vore bra om 

de korgar som används för goalball görs nedhissbara från taket. 

 

 

 

 

Vid protokollet 

 

 

 

Ingrid Mårtenson 

 


